
Protokoll
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2019-06-04
Sammanträdestid
08:30-12.10

Ledamöter Per Svensson (S)
Anneli Andelèn (C)
Marcelle Farjallah (S)
Ninni Gustavsson (M)

Tjänstgörande ersättare Lars Fagerström (L)

Ersättare Georgia Ferris (KD)
Markus Jöngren (MP)
Per Johansson (C)
Göran Janko (M)

Övriga närvarande Oskar Åhrén, utredningssekreterare, §§ 162-186
Lars Fröding, kommunchef, §§ 162-169
William Hedman, ekonomichef, §§ 162-170 
Liselotte Jönsson, controller, §§ 162-170
Herman Pehrsson, koncernekonom, §§ 162-167
Rickard Nordén, redovisningschef, §§ 162-167
Niklas Andersson, Kultur-, fritids-, och teknisk chef, 
§ 168
Stigert Pettersson, barn-, och utbildningschef, §§ 169-
170
Peter Dygården, ordf. barn-, och utbildningsnämnden, 
§§ 169-170
Daniel Helsing, planchef, §§ 171-178

Paragrafer §§ 162-186

Justering Ordföranden och Anneli Andélen.

Underskrifter Sekreterare ..............................................................
Oskar Åhrén

Ordförande .............................................................
Per Svensson

Justerare ..................................................................
Anneli Andélen

1



Anslag/Bevis
Protokollet justerat 2019-06-05 och anslaget. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.
Beslutsinstans Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum 2019-06-04
Datum då anslaget sätts upp 2019-06-07
Datum då anslaget tas ned 2019-07-01
Protokollet förvaras hos Kommunstyrelseförvaltningen

Underskrift ……………………………………………………………
                                                                                 Anja Franck

___________________________________________________________________________________________________

2



Innehållsförteckning

§ 162 Tertialrapport 1 2019 - Kommunstyrelsen 2019/149 5

§ 163 Tertialrapport 1 2019 - Kommunen 2019/148 6

§ 164 Ansökan om utökat bidrag, Falkenbergs 
föreningsråd

2019/252 7 - 8

§ 165 Redovisning av uppdrag i budget 2019 - Ökad 
intäktsfinansiering av arbetsmarknadsinsatser

2019/257 9 - 10

§ 166 Redovisning statligt stöd för integration - 
uppföljning tertial 1 2019

2016/20 11

§ 167 Lokalhyresavtal och förlikningsavtal mellan 
Falkenbergs kommun och Falkvarv AB

2018/613 12 - 13

§ 168 Införa P-skiva i P-hus Centrum 2019/244 14 - 15

§ 169 Redovisning av uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden att ta fram en 
handlingsplan för att nå ett ekonomiskt 
överskott 2019. 

2019/270 16 - 17

§ 170 Strukturåtgärder för ekonomi i balans; Här 
fråga om upphävande av kommunfullmäktiges 
beslut 2017-03-28, paragraf 46, 
"Medborgarförslag om att kommunen ska ha F-
6 och F-9 skolor samt att kommunfullmäktige 
beslutar att Årstadskolan ska bli F-6 i den nya 
org

2019/272 18 - 19

§ 171 Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 
2021-2022

2019/188 20 - 22

§ 172 Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 samt 
zonindelning

2019/204 23 - 24

§ 173 Utökning av investeringsbudget - Vinbergs nya 
förskola

2019/256 25 - 26

§ 174 Option eldrift Trafik 2020, elbussar 2019/242 27 - 28

§ 175 Redovisning av uppdrag i budget 2018 - 
Utredning av hur skötsel av allmänna områden 
kan ske till lägre kostnad och mer 
kostnadseffektivt

2018/49 29 - 30

3



§ 176 Remiss - Granskning förslag till Havsplaner för 
Sverige

2018/156 31 - 32

§ 177 Remiss - Förslag till Boverkets föreskrifter och 
allmänna råd om detaljplan med 
planbeskrivning, samt promemoria om 
förutsättningarna för hur uppgifterna i 
detaljplaner och planbeskrivningar kan 
tillgängligöras och behandlas digitalt 

2019/196 33 - 34

§ 178 Remiss - Inbjudan till samråd nationell plan för 
omprövning av vattenkraft

2019/230 35

§ 179 Ändring i lokala ordningsföreskrifter angående 
medtagande av hund på begravningsplatser.

2015/191 36 - 37

§ 180 Räkenskapssammanställning för 2018 för 
stiftelser understigande 1,5 mkr.

2019/239 38

§ 181 Förtydligande av kommunstyrelsens och 
kultur- fritids- och tekniknämndens 
reglementen avseende kollektivtrafik

2019/267 39 - 40

§ 182 Förtydligande av miljö- och 
hälsoskyddsnämndens och socialnämndens 
reglementen angående tobakslagen

2019/269 41 - 42

§ 183 Uppföljning av motioner 2019 2019/265 43

§ 184 Uppföljning av medborgarförslag 2019 2019/266 44

§ 185 Medborgarförslag - Bastu på Bacchusområdet 2018/536 45 - 47

§ 186 Medborgarförslag - Porrfri kommunal miljö 2019/25 48 - 49

4



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 162

Tertialrapport 1 2019 - Kommunstyrelsen, KS 2019/149
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Godkänna kommunstyrelsens rapport tertial 1, 2019.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
tertialrapport 1 2019. Kommunstyrelsen, exklusive affärsverksamhet, 
redovisar en positiv avvikelse för perioden om 5 533 tkr. Inklusive 
affärsverksamheten uppgår avvikelsen till 6 129 tkr.

För helåret 2019 prognostiserar kommunstyrelsen en sammantagen 
avvikelse mot budget på 3 200 tkr exklusive affärsverksamheten och 5 800 
tkr inklusive densamma. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås att godkänna rapport tertial , 2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Kommunstyrelsens rapport tertial 1, 2019
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 163

Tertialrapport 1 2019 - Kommunen, KS 2019/148
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna tertialrapport 1 för januari – april 2019

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
tertialrapport 1 för januari till och med april 2019.

Efter fyra månader redovisar kommunen ett positivt resultat om 12,0 mnkr, 
vilket är 26 mnkr lägre än föregående års periodresultat då resultatet 
uppgick till 38,0 mnkr. Om föregående års resultat rensas från utdelningen 
från Falkenberg Energi AB är årets periodresultat ungefär 5,0 mnkr högre än 
motsvarande period föregående år.

Prognosen för kommunens resultat 2019 är 38,2 mnkr. Det budgeterade 
resultatet för 2019 är 44,1 mnkr, varvid prognosen innebär en negativ 
avvikelse mot budget med 5,9 mnkr. För skatteintäkter och statsbidrag samt 
finansnetto prognostiseras ett överskott för 2019 medan nämnderna 
prognostiserar ett underskott i jämförelse med budget. Underskottet på 
nämnderna rymmer både över- och underskott. Kommunstyrelsen 
prognostiserar ett överskott för 2019. De största prognostiserade 
underskotten på nämnderna återfinns på barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden, försörjningsstödet.

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska tertialrapport per april upprättas och redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Tertialrapport 1 januari – april 2019 inklusive bilagor från respektive nämnd
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 164

Ansökan om utökat bidrag, Falkenbergs föreningsråd, 
KS 2019/252
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Bevilja ett engångsbidrag till Falkenbergs föreningsråd om 350 tkr under 
2019.

2. Bidraget finansieras genom att medel tas från kommunstyrelsens 
ofördelade budgetmedel.

3. Hänskjuta eventuell extra tilldelning till budgetberedningen 2020.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs föreningsråd får ett årligt bidrag på 1 mkr. Under 2017 erhölls 
även ett extra bidrag om 350 tkr för att täcka en förlust som uppkom detta 
år. Under 2018 gjordes en förlust på 313 tkr som följd av den torka som var. 
Detta innebar mindre intäkter för grönyteskötsel och minskade bidrag för 
personalen. Föreningen lämnade då året med ett negativt eget kapital om 
134 tkr. Under de två första månaderna 2019 redovisar föreningen redan ett 
negativt resultat på 77 tkr och man befarar att resultatet kommer att hamna i 
paritet med 2018. Föreningen har höjt timpriset och det förväntas påverka 
tiden efter kvartal 1 2019.

Motivering av beslut
Falkenbergs Föreningsråd är en ideell politiskt och religiöst neutral stöd- 
och resursförening för ideella föreningar i Falkenbergs kommun. 
Föreningsrådet fungerar som en paraplyorganisation för ca 300 ideella 
föreningar. Föreningen är en länk mellan kommun, arbetsförmedling och 
andra myndigheter.

I föreningen anställer man personer med nedsatt arbetsförmåga som har 
lönebidrag från arbetsförmedlingen med syftet att ge dessa personer ett 
meningsfullt arbete, samt möjlighet att ingå i en gemensam arbetsgrupp, 
trots att de är utspridda på en mängd olika arbetsplatser. Man säkerställer 
samtidigt att reglerna för arbetsrätt och arbetsmiljö följs, då det kan vara 
svårt för en ideell förening att sätta sig in i alla regler kring att vara 
arbetsgivare. 

De anställda utför tjänster hos medlemsföreningarna som kan vara; 
vaktmästeri, gräsklippning och diverse underhållsarbeten samt lokalvård. 
Föreningen utför även administrativa tjänster såsom kanslitjänster och 
bokföringstjänster.

Ekonomi
Antas förslaget om ett ökat bidrag medför det en kostnadsökning för 
kommunen med 350 tkr under 2019.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Konsekvensbeskrivning Falkenbergs föreningsråd
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 165

Redovisning av uppdrag i budget 2019 - Ökad 
intäktsfinansiering av arbetsmarknadsinsatser, KS 
2019/257
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Med godkännande lägga redovisningen av uppdraget, att kommunens 
arbetsmarknadsinsatser till en större del än idag intäktsfinansieras från 
arbetsförmedlingen och andra aktörer, till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet
I budgeten för 2019 lämnades ett uppdrag till kommunstyrelsen att arbeta 
för att kommunens arbetsmarknadsinsatser till en större del än idag 
intäktsfinansieras från arbetsförmedlingen och andra aktörer. 

- Uppdraget innefattar att arbeta fram nya avtal med 
arbetsförmedlingen där de står för större del av kostnaderna för 
arbetsmarknadsinsatser.

- I uppdraget ska kommunstyrelsen undersöka hur andra kommuners 
avtal och arbete kring arbetsmarknadsinsatserna ser ut och dra nytta 
av goda exempel.

- I uppdraget ska kommunstyrelsen även undersöka om det finns 
möjligheter att arbeta fram avtal kring arbetsmarknadsinsatserna 
med andra aktörer än arbetsförmedlingen som är ekonomiskt 
gynnsamma för kommunen. 

Motivering av beslut
Prognosen för 2020 är en ökad intäktsfinansiering från arbetsförmedlingen 
med 500 tkr jämfört med 2018. Detta är 2 Mkr lägre intäktsökning än 
uppdraget i budget var. De största anledningar till att målet inte kunnat nås 
är arbetsförmedlingens minskade budget och borttagandet av extratjänster 
vilket leder till färre anvisningar till kommunen. 

Alla kommuner i Halland har nu samma avtal och ersättningar från 
arbetsförmedlingen. Tidigare har det delvis varierat mellan lokalkontoren 
men nu har arbetsförmedlingen likriktat alla avtal utifrån sin nya 
budgetsituation och något förhandlingsutrymme för andra avtal finns inte

När det gäller intäkter från övriga så är prognosen en minskad intäkt på 2,2 
Mkr till största delen p.g.a. av att diverse projekt tar slut, men AMA ansöker 
aktivt om bidrag hela tiden varför denna prognos är mycket osäker och med 
största sannolikhet lyckas AMA få nya projektbidrag beviljade under 2020.

Kommunstyrelsen föreslår därför kommunfullmäktige besluta att 
redovisningen av uppdraget att kommunens arbetsmarknadsinsatser till en 
större del än idag intäktsfinansieras från arbetsförmedlingen och andra 
aktörer ska läggas till handlingarna.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Ekonomi
Förslaget innebär att målet med att öka intäktsfinansieringen med 2,5 Mkr 
under 2020 inte uppnås då intäktsökningen från arbetsförmedlingen 
beräknas bli endast 500 tkr. Samtidigt minskar intäkterna från övriga med 
2,2 Mkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-29
Tjänsteskrivelse 2019-05-29
Specifikation Uppdrag arbetsmarknadsavdelning ökade intäkter 2019-05-22
Kommunstyrelsen 2019-01-15 § 15
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 166

Redovisning statligt stöd för integration - uppföljning 
tertial 1 2019, KS 2016/20
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Anteckna att redovisning gällande statligt stöd för integration för tertial 
1 2019 har lämnats. 

Beskrivning av ärendet
Hösten 2015 beslutade regeringen att fördela tillfälligt stöd till kommuner 
och landsting på grund av den rådande flyktingsituationen. Falkenbergs 
kommun beviljades 54,2 mkr. Kommunstyrelsen har beslutat hur detta stöd 
ska användas i Falkenbergs kommun. 
I beslutsunderlaget framgår avsatta belopp för de olika aktiviteterna, utfall 
till och med 30 april 2019, samt en prognos för när kvarvarande medel 
kommer att användas. 

Ursprunglig avsättning var 54,2 mkr. Till och med 30 april 2019 har 38,6 
mnkr förbrukats. Kvarvarande avsättning är 15,6 mnkr. Samtliga medel är 
reserverade för aktivitet, vilka framgår i beslutsunderlaget. 

Motivering av beslut
Uppföljning av bokförda kostnader, samt jämförelse med avsatta medel per 
aktivitet, ska enligt beslut i kommunstyrelsen redovisas för 
kommunstyrelsens arbetsutskott vid varje tertial.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens resultat då kostnaderna för aktiviteterna 
finansieras med utbetalt statsbidrag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Tabell med utfall, avsatt belopp samt prognos 2019-05-27
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 167

Lokalhyresavtal och förlikningsavtal mellan 
Falkenbergs kommun och Falkvarv AB, KS 2018/613
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Godkänna föreslaget lokalhyresavtal mellan Falkenbergs kommun och 
Falkvarv AB.

2. Godkänna föreslaget förlikningsavtal mellan Falkenbergs kommun och 
Falkvarv AB.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har sedan tidigare ett lokalhyresavtal med Falkvarv 
AB. På grund av oklarheter i befintligt avtal har Falkenbergs kommun sagt 
upp det i syfte att omförhandla villkoren. Med anledning därav har Falkvarv 
AB överklagat uppsägningen till hyresnämnden. Sådan förhandling har nu 
skett och nytt förslag till avtal föreligger, vilket reglerar de framtida 
förhållandena i Falkvarv AB:s lokalhyresavtal med kommunen. 

Parallellt med detta har även ett förlikningsavtal tagits fram som reglerar de 
kvarvarande oklarheter i nuvarande avtal bakåt i tiden, vilka varit föremål 
för ansökan om skiljedom hos hyresnämnden. 

Motivering av beslut
I lokalhyresavtalet sätts hyrestiden till tio år, med möjlighet till förlängning. 
Hyresnivån sätts till 1 mkr per år, vilket även ska indexuppräknas. Falkvarv 
AB åtar sig ensamt att stå för samtliga kostnader som förknippas med 
revisionsmuddring i dockorna, inklusive omhändertagande av förorenade 
massor. 

Beträffande förlikningsavtalet framgår att parterna tar 50 % vardera av de 
historiskt, ej definierade, kostnaderna för omhändertagande av förorenade 
massor som Falkvarv AB betalat och redovisat kostnader för sammanlagt 
5 717 748 tkr de senaste tio åren. Det innebär således att kommunen som en 
engångssumma utger 2 858 874 tkr, vilket motsvarar hälften, till Falkvarv 
AB. Genom förlikningsavtalet regleras alla historiska frågor mellan parterna 
och befintliga tvister kan därmed avskrivas. 

Ekonomi
Hyresnivån på 1 mkr per år är cirka 250 tkr lägre än tidigare avtal och 
baseras på att parterna tar 50 % var av det framtida ansvaret för 
omhändertagande av förorenade muddermassor, vilket beräknas uppgå till 
cirka 500 tkr per år.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Förslag till lokalhyresavtal, 2019-05-24
Förslag till förlikningsavtal, 2019-05-29
Kartor (bilaga 1-3), 2019-03-28

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till liggande förslag.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 168

Införa P-skiva i P-hus Centrum, KS 2019/244
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Ta bort parkeringsavgiften i parkeringshuset Centrum till förmån för p-
skiva, 2 timmar, under perioden 2019-07-01 till och med 2019-09-30 
samt godkänna intäktsbortfall och kostnadsökning som uppstår till följd 
av beslutet.

2. Beakta beslutet i samband med över- och underskott mellan 2019 och 
2020.

Beskrivning av ärendet
Kultur-, fritids- och tekniknämnden har i budget 2019 fått i uppdrag att ta 
fram kostnad och tidplan för införande av P-skiva. Uppdraget ska även 
inkludera förslag på finansiering av intäktsbortfallet. Arbetet ska kunna tas 
med i budget för 2020.

Vid sidan av uppdraget vill kultur-, fritids- och tekniknämnden att P-skiva 
införs på prov i parkeringshuset Centrum redan under sommaren 2019.

Parkeringshuset är öppet mellan 7-19, alla dagar i veckan. Det är 
avgiftsbelagt vardagar mellan 9-18. Betalning sker via app/sms. 

Förslaget är att införa p-skiva 2 timmar under perioden 2019-07-01- 2019-
09-30. Detta kommer gälla under parkeringshusets öppettider. Vid parkering 
längre tid än 2 timmar riskerar fordonsägaren en kontrollavgift om 400 kr. 

I förlängningen är ambitionen att parkeringshuset är öppet dygnet runt. För 
att säkerställa trygghet och minska risk för förstörelse kommer nämnden att 
äska medel för att införa ett bomsystem inklusive kameraövervakning. Detta 
kommer bland annat att möjliggöra ovanstående öppettider, digital skyltning 
med antalet lediga platser samt minska behovet av övervakning.

Motivering av beslut
Genom att införa P-skiva i parkeringshuset kan fler besökare lockas till att 
parkera i P-huset vilket innebär att parkeringsplatser frigörs från gatorna 
men även att fler personer använder parkeringshuset.

Ekonomi
Beslutet innebär ett intäktsbortfall på grund av uteblivna parkeringsavgifter 
samt ökade kostnader för omskyltning, informationsinsatser, inköp av p-
skivor samt eventuell utökad övervakning. Nämnden kommer först till 
kommunstyrelsens sammanträde att kunna lämna en sammanställning av de 
ekonomiska konsekvenserna.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-05-16, § 95

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) och Lars Fagerström (L) yrkar bifall till liggande 
förslag.

Anteckning
Georgia Ferris (KD) anför att hon ställer sig positiv till förslaget.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 169

Redovisning av uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden att ta fram en handlingsplan för 
att nå ett ekonomiskt överskott 2019. , KS 2019/270
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Godkänna att kommunstyrelsens uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden om att ta fram en handlingsplan för att nå 
ekonomiskt överskott 2019 har redovisats.

2. Godkänna ett underskott på 750 tkr för 2019 och uppmana BUN att 
behålla Komtek och Nattugglans förskola i nuvarande form.

3. Ge BUN i uppdrag att utvärdera Komteks verksamhet och se över 
möjligheten till extern finansiering.

4. Ge BUN i uppdrag att se övermöjligheterna att anpassa öppettiderna på 
ordinarie förskolor för att minska behovet på nattugglan och se över 
kostnader för transporter till och från nattugglan.

5. Ge BUN i uppdrag att se över kostnaderna för central förvaltning.

6. Den ekonomiska uppföljningen redovisas månadsvis till 
kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2019-04-09 att uppdra åt barn- och 
utbildningsnämnden att ta fram en handlingsplan för att nå ekonomiskt 
överskott 2019. Planen ska presenteras vid kommunstyrelsens arbetsutskott 
2019-06-04 och för kommunstyrelsen 2019-06-11. Uppdraget till barn- och 
utbildningsnämnden härrör från ett prognostiserat underskott för helåret 
2019.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen godkänner 
barn- och utbildningsnämndens redovisning av uppdraget genom 
presentationen av en handlingsplan för ekonomi i balans.

Ekonomi
De åtgärder som presenteras i handlingsplanen bedömer barn- och 
utbildningsnämnden kommer att leda till att nämnden får en ekonomi i 
balans.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Kommunstyrelsen 2019-04-09, § 101
Barn- och utbildningsnämnden 2019-05-23, § 66
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-03

Yrkanden
Per Svensson (S) yrkar:

1. Godkänna att kommunstyrelsens uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden, BUN, om att ta fram en handlingsplan för att nå 
ekonomiskt överskott 2019 har redovisats.

2. Godkänna ett underskott på 750 tkr för 2019 och uppmana BUN att 
behålla Komtek och Nattugglans förskola i nuvarande form.

3. Ge BUN i uppdrag att utvärdera Komteks verksamhet och se över 
möjligheten till extern finansiering.

4. Ge BUN i uppdrag att se övermöjligheterna att anpassa öppettiderna på 
ordinarie förskolor för att minska behovet på nattugglan och se över 
kostnader för transporter till och från nattugglan.

5. Ge BUN i uppdrag att se över kostnaderna för central förvaltning.

6. Den ekonomiska uppföljningen redovisas månadsvis till 
kommunstyrelsen.

Propositionsordning, omröstning och beslut
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller yrkandet.
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§ 170

Strukturåtgärder för ekonomi i balans; Här fråga om 
upphävande av kommunfullmäktiges beslut 2017-03-
28, paragraf 46, "Medborgarförslag om att kommunen 
ska ha F-6 och F-9 skolor samt att kommunfullmäktige 
beslutar att Årstadskolan ska bli F-6 i den nya org, KS 
2019/272
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Upphäva samtliga punkter i kommunfullmäktiges beslut 2017-03-28, 
§ 46, som bland annat anger att kommunfullmäktige uppdrar åt barn- 
och utbildningsnämnden att revidera förskole- och grundskoleplan vad 
avser stadieindelning så att samtliga skolor blir antingen F-6 eller F-9.

2. Godkänna Årstadskolans stadieindelning ändras till F-3.

3. Fastställa att barn- och utbildningsnämnden fortsättningsvis beslutar om 
lämplig stadieindelning för Årstadskolan.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har vid sitt sammanträde 2019-04-09 uppdragit åt barn- 
och utbildningsnämnden att presentera en handlingsplan för att uppnå ett 
ekonomiskt överskott för helåret 2019. Barn- och utbildningsnämnden har 
fattat beslut om en sådan framtagen handlingsplan vid sitt sammanträde 
2019-05-23 och översänt densamma till kommunstyrelsen.

I planen presenteras strukturåtgärder som en del i att skapa förbättrade 
ekonomiska förutsättningar, vilket bland annat innebär vissa organisatoriska 
förändringar. Bland annat föreslås att Årstadskolan, som för närvarande är 
en F-6- skola, omorganiseras till en F-3- skola. Årskurserna 4-6 kommer 
istället omlokaliseras till Söderskolan. 

Motivering av beslut
Att genomföra organisatoriska förändringar i form av att Årstadskolan går 
från att vara en F-6- skola till att bli en F-3- skola och omlokalisera 
årskurserna 4-6 till Söderskolan är en del i den handlingsplan som barn- och 
utbildningsnämnden antagit i syfte att få en ekonomi i balans. Förändringar 
beträffande Årstadskolan går emellertid emot kommunfullmäktiges beslut 
2017-03-28 som anger att stadieindelning på samtliga skolor ska antingen 
vara F-6 eller F-9. Kommunfullmäktige föreslås därför nu att upphäva 
samtliga punkter i beslutet 2017-03-28, § 46 angående stadieindelningen, 
samt godkänna att Årstadskolans stadieindelning ändras till F-3. Vidare 
föreslås kommunfullmäktige besluta att barn- och utbildningsnämnden 
fortsättningsvis får lov att beslut om stadieindelning för Årstadskolan.
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Ekonomi
Barn- och utbildningsnämnden anger att grundskoleverksamheten kommer 
att få en förbättrad ekonomi om 1 300 tkr med anledning av 
omorganiseringen av Årstadskolan.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Barn- och utbildningsnämnden 2019-05-23, § 67
Kommunstyrelsen 2019-04-09, § 101
Kommunfullmäktige 2017-03-28, § 46
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-03
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§ 171

Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 2021-
2022, KS 2019/188
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Hänskjuter ärendet till kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
samhällsbyggnadsavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande.

Kollektivtrafikplan 2020 har tagits fram av Hallandstrafiken på uppdrag av 
den Regionala Kollektivtrafikmyndigheten i Halland. Planen beskriver 
förslag på trafikförändringar för det kommande året, d.v.s. 2020 med utblick 
mot 2021-2023. 

Hallandstrafiken utvecklar trafiken efter fastslagna principer i det Regionala 
Trafikförsörjningsprogrammet. Den övergripande strategin är att 
koncentrera kollektivtrafikutbudet till utpekade kollektivtrafikstråk där 
förutsättningarna för ökat resande är goda. Målet för Hallandstrafikens 
verksamhet är att ”Resandet med kollektivtrafik ska öka och vara attraktivt”. 
Samtliga trafikförändringar som Hallandstrafiken genomför grundar sig i de 
principer som finns fastslagna i Regionalt Trafikförsörjningsprogram. 

Hallandstrafiken redovisar en positiv trend för resandet med 
kollektivtrafiken under 2018. Vid jämförelse 2018 med 2017 har resandet 
ökat med 5,1 procent. Därmed fortsätter den positiva trenden med en 
resandeökning på över 5 procent för tredje året i rad. I Falkenberg har 
resandeökningen med stadsbusstrafik avstannat och ligger i princip 
oförändrat från 2016. Resandet med Öresundståget från Falkenbergs 
kommun fortsätter dock att öka stabilt. Vad gäller förhållandet mellan 
andelen påstigande vid Falkenbergs station i nord/sydlig riktning, ligger 
tyngdpunkten fortsatt i riktningen norrut. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun ser positivt på Hallandstrafikens systematiska 
målarbete för att uppnå verksamhetens delmål och ser fram emot att, i nära 
samverkan, med Hallandstrafiken skapa goda förutsättningar för att stärka 
kollektivtrafiken utifrån ett ”hela-resan” perspektiv. 

Falkenbergs kommun ser med förhoppning på arbetet med att skapa ett nytt 
betalsystem som gynnar och underlättar länsöverskridande resor.   
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Linje 10 Falkenberg
Hallandstrafiken föreslår att sätta in en extra buss för att stärka busslinje 10. 
Syftet med insatsen är att säkerställa passningen till Öresundstågen. 

Falkenbergs kommun ser mycket positivt på Hallandstrafikens satsning på 
busslinje 10. Busslinje 10 är ett av Falkenbergs kommuns högst prioriterade 
stråk och har idag en viktig funktion i att binda samman Falkenbergs 
centrum med Västkustbanan. Området kring järnvägsstationen växer och 
kommunen arbetar målmedvetet för att skapa förutsättningar för att flera ska 
kunna bo och arbeta i nära anslutning till järnvägsstationen. Falkenbergs 
kommun ser att betydelsen av busslinje 10 kommer att öka i samband med 
att Falkenbergs stad växer. 

Linje 555 Falkenberg-Ullared-Älvsered
Hallandstrafiken föreslår att bryta linje 555 så att samtliga turer helt övergår 
till att endast trafikera sträckan Falkenberg - Ullared utan att fortsätta till 
Älvsered. Hallandstrafiken säkerställer dagens resmöjlighet med buss på 
sträckan Ullared - Älvsered genom att införa en ny busslinje 560. 

Syftet med förslaget är att förbättra tidhållningen mellan Falkenberg och 
Ullared samt att det genom att förkorta resträckan bättre kunna passa 
tidtabellen till start- och sluttider på varuhuset Gekås.

Falkenbergs kommun ser stråket Ullared – Falkenberg som ett mycket 
betydande pendlingsstråk. Bland annat så är kopplingen Falkenberg – 
Ullared utpekat av kommunen som ett prioriterat stråk i översiktsplanen ÖP 
2.0. Vi delar därmed Hallandstrafikens syn på vikten av att säkerställa 
tidhållningen för busslinje 555 och att kollektivtrafiken mellan kommunens 
centralorter är av god kvalitet. Falkenbergs kommun vill dock trycka på att 
trafikförslaget inte får medföra en försämrad tillgänglighet till 
kollektivtrafik på sträckan Ullared – Älvsered. Kommunen förutsätter att 
föreslagen förändring utvärderas inför nästkommande planeringsperiod.

Förlängda öppettider Gekås, Ullared
Hallandstrafiken föreslår att anpassa turutbudet för att möta upp Gekås 
öppettider. Totalt kommer Hallandstrafiken att utöka turutbudet i stråken 
Varberg-Ullared samt Falkenberg-Ullared med tre nya turer.

Falkenbergs kommun ställer sig positivt till Hallandstrafikens satsning för 
att anpassa turutbudet till Gekås öppettider. 

Ekonomi
Enligt Hallandstrafikens remissversion av Kollektivtrafikplan för 2020 med 
utblick 2021-2022 föreslås satsningar på 3,5 miljoner kronor netto (total 
kostnad inklusive biljettintäkter). Inom utblicksperioden 2021-2022 föreslås 
trafiksatsningar på omkring 20 miljoner kronor netto jämt fördelat under 
tidsperioden. 

Hallandstrafiken hänvisar till indexuppräkning samt pågående upphandling 
av busstrafik och Öresundstrafik i Halland som en starkt bidragande faktor 
för kollektivtrafikens kostnadsutveckling.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-18
Remissversion Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 2021-2022, 2019-03-
29

Yrkanden
Per Svensson (S) yrkar att hänskjuta ärendet till kommunstyrelsen.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller yrkandet.
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§ 172

Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 samt zonindelning, 
KS 2019/204
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända beslutet som svar på Hallandstrafikens remiss.

2. Hallandstrafiken ska se över prisökningen mellan Falkenberg och 
Varberg som blir oproportionellt hög i förhållande till övriga 
prisjusteringar. Detta samtidigt som sträckan är det största pendlarstråket 
mellan Falkenberg och övriga kommuner i länet.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
samhällsbyggnadsavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande. 

Förslag till ny zonstruktur har tagits fram av Hallandstrafiken. Syftet med 
förslaget är att förenkla för resenären genom att tydligare koppla 
zonstrukturen till dagens resandemönster. Därmed öka förståelsen för 
kollektivtrafikbiljettens geografiska giltighet.

Dagens zonstruktur består av 27 zoner där 24 ingår i Hallandstrafikens 
trafikeringsområde (Kungsbacka kommun trafikeras av Västtrafik). 
Hallandstrafikens förslag till ny zonstruktur innebär att antalet zoner 
minskar från 27 till 8 zoner. Remissförslaget föreslår tillämpas för den 
linjelagda kollektivtrafiken såväl som för den särskilda kollektivtrafiken. 

Enligt remissförslaget kommer Falkenbergs kommun indelas i 2 zoner, en 
för centralorten Falkenberg samt en för övriga kommunen. Dagens 
tätortszon Falkenberg (zon 850) utökas med orterna Glommen, Heberg, 
Långås samt Grimsholmen. 

Inom Hallandstrafikens trafikeringsområde tillämpas likvärdig prissättning, 
det vill säga att zonkostnaden är densamma oavsett vart resan sker inom 
Hallandstrafiken trafikeringsområde. Vid prissättning av giltig resehandling 
använder Hallandstrafiken sig av principen att resenären betalar ett högre 
pris för första zonen i förhållande till tillkommande zoner.

Hallandstrafiken redovisar i sitt remissförslag exempel på de ekonomiska 
konsekvenserna av införandet av en ny zonindelning. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun ställer sig positiv till Hallandstrafikens 
utvecklingsarbete för att förenkla och anpassa kollektivtrafikens zonstruktur 
till dagens resandemönster. Arbetet utgör en viktig pusselbit för att förbättra 
förutsättningarna för en attraktiv kollektivtrafik. Falkenbergs kommun vill 
dock framhålla behovet av att Hallandstrafiken i sitt fortsatta arbete driver 
frågan om översyn av zonstruktur utmed hela Västkuststråket. Möjligheten 
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att resa enkelt från Falkenberg utmed Västkuststråket är en betydande 
grundförutsättning för kommunens hållbarhetsarbete. 

Ekonomi
Hallandstrafiken påpekar i sitt remissförslag att det utöver zonstruktur finns 
flera faktorer som påverkar biljettpriset, varav en betydande faktor är 
Hallandstrafikens nya biljett- och betalsystem. De omfattande 
förändringarna som planeras ske inom kollektivtrafiken innebär därmed att 
det är svårt att urskilja hur remissförslaget ensamt kommer att påverka 
enskilda biljettpriser.

Enligt Hallandstrafiken är en övergripande ekonomisk konsekvens av 
remissförslaget att priset per zon ökar. Prisökningen kompenseras dock av 
att zonernas yta blir större. Konsekvenserna för den enskilda resenären 
kommer därmed att variera beroende på resträcka och hur många zoner 
resen omfattar enligt dagens zonstruktur. Störst spridning i prisbilden 
bedöms uppstå för de resor som omfattar 2 eller 5 zoner enligt dagens 
zonsystem. Enligt remissförslaget utgör denna resandekategori en 
förhållandevis liten andel av det totala resandet. 

Remissförslaget har minst prispåverkan på periodkort.

För resor inom Falkenbergs kommun innebär remissförslaget i huvudsak en 
oförändrad eller sänkt biljettkostnad. För resor inom Falkenberg (enligt 
dagens zonstruktur, zon 850) bedöms biljettpriset påverkas marginellt, där 
kostnaden för en enkelbiljett förväntas öka med 4% medan priset för 
periodbiljett bedöms minska med 3%. Enligt Hallandstrafiken uppstår 
största förändringen av biljettpriser på de resor till/från de orter kring 
Falkenberg som föreslås ingå i den nya stadszonen, Glommen, Heberg, 
Långås samt Grimsholmen. 

Enligt Hallandstrafiken bedöms remissförslaget att kostnaden för 
Falkenbergs kommuns tillköp av kommunkort påverkas marginellt då den 
ökade kostnaden per zon kompenseras av att fler resor omfattas av 
enzonspriset. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-24
Förslag till ny zonstruktur, 2019-04-02

Yrkande
Per Svensson (S) tilläggsyrkar att Hallandstrafiken ska se över prisökningen 
mellan Falkenberg och Varberg som blir oproportionellt hög i förhållande 
till övriga prisjusteringar. Detta samtidigt som sträckan är det största 
pendlarstråket mellan Falkenberg och övriga kommuner i länet.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller yrkandet.
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§ 173

Utökning av investeringsbudget - Vinbergs nya 
förskola, KS 2019/256
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Utöka budgeten för investeringsprojektet Vinbergs nya förskola med 2,5 
miljoner kronor.

2. Hänskjuta till budgetberedningen att utöka projektbudget för Vinbergs 
nya förskola att inrymma fyra avdelningar.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2018-08-14 om att påbörja en planläggning av 
ny förskola i Vinberg. Den nya förskolan skulle placeras på kommunens 
mark, på en befintlig fotbollsplan. Fördelarna ansågs vara flera vad det 
gällde trafikmatning, trafikmiljö, gemensamt utnyttjande av befintliga 
parkeringar samt möjligheter till god utemiljö. Nackdelen var att den 
befintliga fotbollsplanen behövde ersättas. Som följd av planuppdraget 
krävs för att möjliggöra byggnationen av förskolan att en ny fotbollsplan 
anläggs i anslutning till Vinbergs IF:s övriga fotbollsplaner. Kommunen 
äger en lämplig plats för fotbollsplanen men kostnaden för anläggandet 
ryms inte inom den befintliga ramen för förskolebyggnationen. En ny 
fotbollsplan är kostnadsuppskattad till 2,5 miljoner kronor. Ansvarig nämnd 
är kultur-, fritids-, och tekniknämnden.

I gällande investeringsbudget finns 15 miljoner kronor för en ny förskola 
med två avdelningar och mottagningskök i Vinberg. Barn- och 
utbildningsförvaltningen har framfört att behovet är en förskola med fyra 
avdelningar för att möta behovet av förskoleplatser. Med dagens 
kostnadsläge och erfarenhet från genomförda byggnationer på senare tid 
borde budget för en fyra-avdelningsförskola med mottagningskök ligga på 
30 miljoner kronor.

Motivering av beslut
En förutsättning för planarbetet har varit att fotbollsplanen ska ersättas. Om 
så inte blir fallet kommer det försämra möjligheterna för Vinbergs IF att 
bedriva sin ungdomsverksamhet.

Då behov av förskoleplatser är stort är det fördelaktigt ur flera perspektiv att 
öka från två till fyra avdelningar på föreslagen plats.

Ekonomi
Kostnadsuppskattningen är tidigare presenterad för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen i samband med planbeskedet, samt i 
kommunstyrelsens beredning och kommunstyrelsens arbetsutskott som 
information under detaljplanens framtagande.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-22
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§ 174

Option eldrift Trafik 2020, elbussar, KS 2019/242
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Meddela Hallandstrafiken AB att Falkenbergs kommun accepterar 
merkostnaden för framdragning av elförsörjning till elfordon om 
Hallandstrafiken AB nyttjar optionen för eldrift i Falkenberg

Beskrivning av ärendet
Hallandstrafiken AB har genomfört en upphandling av busstrafiken i 
Halland för perioden juni 2020 – juni 2030. Stads- och regionbusstrafik i 
Falkenbergs kommun har tilldelats Nobina Sverige AB och skolbusstrafik 
har tilldelats Flexbuss Sverige AB samt SamBus AB.

Upphandlingen har genomförts med krav på 100 % fossilfria drivmedel och 
krav på Euro V-klassning från 2020 och Euro VI-klassning från 2026.

I upphandlingen ingår en option om att köpa till att 25 % av stadstrafiken i 
Falkenberg, Varberg och Halmstad ska bedrivas med helelektriska bussar. 
För Falkenbergs del innebär det två fordon. Merkostnaden för detta är 
300 000 kr om året vilket Hallandstrafiken AB står för. Utöver detta ska 
kommunen ansvara för framdragning av strömförsörjning med tillräcklig 
kapacitet för laddning av fordon till avtalad anslutningspunkt vid 
trafikföretagets bussdepå. Kostnaden för detta uppskattas till 150 000 – 
200 000 kronor. Uppskattningen har gjorts tillsammans med Falkenberg 
Energi AB.

Motivering av beslut
Att driva delar av stadsbusstrafiken med elbussar är bra för miljön. Även om 
Hallandstrafikens upphandling av bussar innebär ett 100 % fossilfritt 
drivmedel till bussarna, höga krav på miljöklassning och krav på låga 
utsläpp samt bulleremissioner är elbussar ett bättre alternativ för miljön. 
Detta gäller framför allt för den lokala miljön. Vi kan räkna med att 
elfordonen innebär i princip nollutsläpp och mycket låga bulleremissioner. I 
kommunens ambition om en hållbar samhällsutveckling är detta positivt.

Att jämföra biobaserat drivmedel med el ur ett livscykelanalysperspektiv är 
inte någon enkel uppgift. Produktionsmetoden respektive råvaran för 
biodrivmedlet är avgörande för den totala mängden koldioxidutsläpp. 
Detsamma gäller koldioxidutsläppen för elproduktionen. Det går att utgå 
från miljömärkt el av olika slag, genomsnittsutsläppen för el som säljs på 
den nordiska elmarknaden eller att all tillkommande el tillverkas på 
marginalen av kolkraftverk på kontinenten. Den utbredda uppfattningen är 
att eldrift är en klimatsmart lösning. Eldrivna bussar ligger i linje med 
kommunens vision och målet att vara ett föredöme inom hållbarhet.
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Ekonomi
Kostnaden innebär en engångskostnad som uppskattats till 150 000 – 
200 000 kronor. Kostnaderna finns inte i budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Brev från Hallandstrafiken AB 2019-05-28
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§ 175

Redovisning av uppdrag i budget 2018 - Utredning av 
hur skötsel av allmänna områden kan ske till lägre 
kostnad och mer kostnadseffektivt, KS 2018/49
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anteckna till protokollet att uppdraget om utredning av hur skötsel av 
allmänna områden kan ske till lägre kostnad och mer kostnadseffektivt 
har redovisats. 

Beskrivning av ärendet
I samband med budget 2018 lämnades ett uppdrag till tekniska nämnden att 
tillsammans med kultur- och fritidsnämnden utreda hur skötsel av allmänna 
områden kan ske till lägre kostnad och mer kostnadseffektivt. 

Uppdraget skulle ursprungligen ha redovisats för kommunfullmäktige senast 
i oktober 2018. Tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden svarade 
kommunfullmäktige under hösten 2018 att uppdraget bör avslutas eftersom 
den nya nämnden för kultur, fritid och teknik, där ansvar för offentliga ytor 
och anläggningar förs samman från de båda nämnderna, var ett sätt att lösa 
uppdraget. Kommunfullmäktige överlämnade dock uppdraget åter till 
kultur-, fritids- och tekniknämnden för återrapportering till budgetarbetet 
2019. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har återrapporterat uppdraget och 
uppger att uppdraget bör tas in som en del i förvaltningschefens arbete med 
att genomlysa verksamheterna, ta fram en handlingsplan med uppskattning 
av effekter för att därefter fastställa en ny förvaltningsorganisation till 
årsskiftet 2019/2020. En färdig effektanalys kan redovisas i samband med 
det ordinarie budgetarbetet inför 2021. 

Motivering av beslut
Sammanslagningen av nämnderna har skapat ett sammanhållet 
ansvarsområde för offentliga ytor och anläggningar. Kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen kommer under året att analysera och utvärdera de 
tidigare olika arbetssätten inom fritid och gata/trafik samt ge förslag till 
framtida hantering. Effektanalyser kommer att genomföras som en del i 
arbetet med den nya styrmodellen. En genomlysning kommer att 
genomföras under hösten 2019 och ska leda till en önskvärd organisation 
inom kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, vilken ska gälla från årsskiftet 
2019/2020. 

Genom den nya nämnden med förvaltning och en tydlig plan för utveckling 
kan uppdraget anses redovisat. 
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Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-22
Kultur- fritids- och tekniknämnden 2019-04-18 § 70 
Kommunfullmäktige 2019-02-26 § 41 
Tekniska nämnden 2018-10-24 § 109 
Kultur- och fritidsnämnden 2018-09-18 § 77 
Kommunstyrelsen 2018-01-16 § 20 2018 

30



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 176

Remiss - Granskning förslag till Havsplaner för 
Sverige, KS 2018/156
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända tjänsteskrivelsen som svar på Havs- och Vattenmyndighetens 
granskningsremiss.

Beskrivning av ärendet
Havs- och Vattenmyndigheten har översänt Förslag till Havsplaner för 
Sverige på remiss. Ärendet har tidigare varit ute på samråd och är nu ute på 
granskning. Havs- och Vattenmyndighetens förslag i samrådsskedet var 
omfattande och för Falkenbergs del innebar det bland annat att lägga ut ett 
område för vindbruk längsmed Falkenbergs kust. Falkenbergs kommun 
svarade då bland annat att om och vid en eventuell vidareutveckling av den 
tillståndsgivna vindkraftsparken (Kattegatt Offshore) utanför Falkenbergs 
kust, är den troligaste utvecklingen västerut. Detta på grund av att det 
innebär minst visuell påverkan med placering av verken västerut i stället för 
söderut. Förlängs parken söderut skulle den täcka större del av horisonten 
från land. I mesta fall skulle en sådan vindkraftpark täcka halva kommunens 
kuststräcka. Havs- och vattenmyndigheten har inte tillgodosett dessa 
synpunkter utan har istället stärkt skyddet för området väster om den 
tillståndsgivna parken genom att gå från mest lämplig användning Generell 
användning med hänsyn till natur till mest lämplig användning Natur. 
Dessutom har man slagit samman området för den tillståndsgivna parken 
med området för energiutvinning som sträcker sig söderut längsmed 
Falkenbergs kust. Det innebär att vid en eventuell utvidgning av den 
tillståndsgivna parken kommer detta att ske söderut längs med kusten. 

Motivering av beslut
Övergripande
Generellt kan man konstatera att användningen Natur framträder än 
tydligare i granskningshandlingen än i samrådsförslaget för Västerhavet. 
Det gäller både som Mest lämplig användning eller Särskild hänsyn. 
Försvarsområden ligger kvar som tidigare. Det innebär att de områden för 
energiutvinning som finns i plankartan för havsplaneområdet för 
Västerhavet ligger i Falkenbergs kommun eller på gränsen mot Halmstad 
kommun, Stora Middelgrund. Falkenbergs kommun vill understryka vikten 
av att i det fortsatta arbetet på centralt håll utreda hur energietablering i 
havet ska kunna ske med bibehållna förutsättningar för försvaret och 
säkerhet. Det gäller att hitta en lösning för att stärka möjligheterna för 
Sverige att nå regeringens uppsatta mål om 100 procent förnybart elsystem 
vid år 2040. Det är inte ansvarsfullt att inte ta ett kollektivt ansvar för 
elproduktion i form av vindkraft till havs inom elområde 3 och 4, och det 
gäller även Västkusten och inte bara Östkusten. Detta borde vara en 
självklarhet i en framtagen Havsplan för Sverige.
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Vad det gäller ett förnybart elsystem har kommunen tagit sin del av det 
kollektiva ansvaret och är idag i princip självförsörjande på förnybar el. 
Skulle den tillståndsgivna havsbaserade vindkraftsparken inom kommunen 
också genomföras, så producerar kommunen mer förnyelsebar el än vad den 
konsumerar. 

Falkenbergs kommun
Falkenbergs kommun står fast vid sina tidigare synpunkter att för 
kommunens del är det endast aktuellt med att utvidga område V305 i väst – 
sydvästlig riktning enligt tidigare redovisade bilder. Område V 306 (Natur) 
kan då i stället utvidgas söderut att även täcka de delar av V305 som inte 
kommer att omfattas av energiutvinning. På detta sätt skyddar man ett större 
sammanhängande område, för till exempel torsklek, än vad som idag är 
föreslaget. 

Ekonomi
Den statliga havsplanen torde inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Tjänsteskrivelse granskning Havsplaner för Sverige 2019-05-27
Havsplaner för Sverige – granskningshandling 2019-03-14
Miljökonsekvensbeskrivning havsplaner granskning 2019-03-14
Samrådsredogörelse havsplaner 2019-03-14
Hållbarhetsbeskrivning havplaner 2019-05-07
PM Natur havsplanering 2019-04-30
Tjänsteskrivelse samråd Havsplan Västerhavet 2018-06-06
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§ 177

Remiss - Förslag till Boverkets föreskrifter och 
allmänna råd om detaljplan med planbeskrivning, samt 
promemoria om förutsättningarna för hur uppgifterna i 
detaljplaner och planbeskrivningar kan tillgängligöras 
och behandlas digitalt, KS 2019/196
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända tjänsteskrivelserna och svarsfilen till Boverket som 
Falkenbergs kommuns svar på remisserna.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Boverkets 
remiss med förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna råd om 
detaljplan med planbeskrivning. Falkenbergs kommun har också beretts 
möjlighet att yttra sig över Boverkets remiss med promemoria om 
förutsättningarna för hur uppgifterna i detaljplaner och planbeskrivningar 
kan tillgängligöras och behandlas digitalt. För kommunstyrelsen har 
samhällsbyggnadsavdelningen ombetts att yttra sig över remisserna.

Förslaget till Boverkets föreskrifter och allmänna råd om detaljplan med 
planbeskrivning innebär en hel del förändringar i arbetsätt men även när det 
gäller program att göra detaljplanerna i. Det finns risk att kommunen kan 
behöva köpa nya program eller byta leverantör vilket kan komma att bli 
kostsamt. Mycket fokus ligger på den digitala informationen och frågan är 
om det är det som ska styra hur vi tar fram detaljplaner. 

Samhällsbyggnadsavdelningen låter meddela att förslaget inte känns helt 
färdigt och att det därför ska avstyrkas.

I promemorian beskrivs att Boverket anser att villkoren för hur den digitala 
informationen i detaljplaner och planbeskrivningar ska överföras bör styras i 
Lantmäteriets specifikationer för tillgängliggörande av geografisk 
information kopplat till den nationella plattformen för geodata. 
Konsekvenserna av detta är svåra att bedöma men troligen hamnar en stor 
del av kostnaderna på den kommunala sektorn, exempelvis för en eventuell 
teknikomställning. Den största nyttan bedöms vara en enhetlig och digital 
samhällsbyggnadsprocess. Samhällsbyggnadsavdelningen bedömer att det 
saknas djupare resonemang kring de författningstekniska lösningarna och att 
detta behöver utvecklas.
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Samhällsbyggnadsavdelningen är generellt positiv till en ökad digitalisering 
men bedömer samtidigt att viss försiktighet bör råda eftersom 
konsekvenserna är svåra att bedöma i nuläget. Det är därför av stor vikt att 
det tas fram en heltäckande konsekvensutredning som grundligt belyser 
effekterna av förändringen. 

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen har sammanställt synpunkterna i två 
tjänsteskrivelser och en svarsfil, daterade 2019-05-28, vilka föreslås 
översändas till Boverket som Falkenbergs kommuns svar på remisserna. 

Ekonomi
De åtgärder som presenteras i förslaget och promemorian bedöms sannolikt 
påverka den kommunala ekonomin men det är i nuläget svårt att bedöma i 
vilken omfattning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Svarsfil till Boverket från Falkenbergs kommun, 2019-05-28
Tjänsteskrivelse, Remiss – Förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna 
råd för detaljplan och planbeskrivning, 2019-05-28
Tjänsteskrivelse, Remiss – Promemoria om förutsättningarna för hur 
uppgifterna i detaljplaner och planbeskrivningar kan tillgängligöras och 
behandlas digitalt, 2019-05-28
Boverket, Förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna råd för detaljplan 
och planbeskrivning, 2019-04-10
Boverket, Konsekvensutredning Boverkets föreskrifter och allmänna råd för 
detaljplan och planbeskrivning, 2019-04-10
Boverket, Promemoria om förutsättningarna för hur uppgifterna i 
detaljplaner och planbeskrivningar kan tillgängligöras och behandlas 
digitalt, 2019-05-02
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§ 178

Remiss - Inbjudan till samråd nationell plan för 
omprövning av vattenkraft, KS 2019/230
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Med hänsyn till Ätrans unika laxstam samt dess betydelse för arterna 
Ål, Havsnejonöga och Flodpärlmussla bör Ätrans avrinningsområde 
sättas i en tidigare prövningsgrupp än den som planen föreslår (2028-
2029).

2. Om detta inte är möjligt bör möjligheten undersökas att bryta ut 
Högvadsåns avrinningsområde från övriga prövningar i Ätrans 
avrinningsområde för att få det prövat i ett så tidigt skede som möjligt. 
Detta med hänvisning till dess höga naturvärden och stora betydelse för 
bestånden av Ätrans unika laxstam, Ål, Havsnejonöga och 
Flodpärlmussla.

Beskrivning av ärendet
Förslaget till nationell plan för omprövning av vattenkraften anger en 
nationell helhetssyn i fråga om att vattenverksamheter för produktion av 
vattenkraftsel ska förses med moderna miljövillkor på ett samordnat sätt 
med största möjliga nytta för vattenmiljön och för nationell effektiv tillgång 
till vattenkraftsel. Planen lägger grunden för ett systematiskt arbetssätt för 
att uppnå målet om största möjliga vattenmiljönytta samtidigt som en 
nationell effektiv tillgång till vattenkraftsel bibehålls.

Motivering av beslut
Ätrans höga naturvärden och stora betydelse för bestånden av Ätrans unika 
laxstam, Ål, Havsnejonöga och Flodpärlmussla gör att Ätrans 
avrinningsområde bör sättas i en tidigare prövningsgrupp än den som planen 
föreslår (2028-2029).

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-31
Tjänsteskrivelse, 2019-05-31
Förslag till nationell plan för omprövning av vattenkraft
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§ 179

Ändring i lokala ordningsföreskrifter angående 
medtagande av hund på begravningsplatser., KS 
2015/191
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Stryka § 18 b) i de lokala ordningsföreskrifterna. 

2. Tillägga följande text i § 18 2) ”på begravningsplatser och…” i de lokala 
ordningsföreskrifterna.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har den 23 maj fått in ett beslutsutdrag från 
kyrkogårdsutskottet i Falkenbergs pastorat, där utskottet föreslår att de 
lokala ordningsföreskrifterna i Falkenbergs kommun ska ändras så att 
hundar tillåts vistas kopplade på samtliga kyrkogårdar inom pastoratets 
förvaltningsområde.

Motivering av beslut
I Falkenbergs kommun är det enbart Falkenbergs pastorat som ombesörjer 
begravningsplatser. Kommunstyrelsen ser ingen anledning till att lägga sig i 
vilka bestämmelser som ska gälla avseende hundar på begravningsplatser 
eller inte. Utan anser att detta är en fråga som de som har skötseln för 
begravningsplatserna bäst kan avgöra. 

Med anledning av att hundars vistelse på begravningsplatser hanteras i de 
lokala ordningsföreskrifterna föreslås därmed att kommunfullmäktige 
beslutar genomföra den ändring som kyrkogårdsutskottet föreslår. 

Därmed blir den nya skrivningen i § 18 lokala ordningsföreskrifter följande:

”Hund får inte medföras eller vistas:
a) på allmän försäljningsplats medan torghandel pågår,
b) på allmän lekplats,
c) på de badstränder och badplatser med intilliggande sanddyner, som angivits i bilaga 3, 

under tiden 15 maj-15 september med undantag för i särskilt skyltade hundbadzoner.

Hundar skall hållas kopplade inom följande områden:

1) på allmän idrottsplats,
2) på begravningsplatser och på allmän plantering omkring kyrka eller skola,
3) vid nysatt eller nyplanterat allmänt område, där anslag tillkännager förbud att beträda 

området,
4) i elljusspåren i Skogstorp, Slöinge, Vinberg, Ljungby, Vessigebro, Ullared, Älvsered, 

Långås och Ätran samt på Vallarna och Slätten,
5) I de särskilda hundbadzoner på stränderna, där hundar tillåts vistas under tiden 15 maj-

15 september,
6) inom park eller plantering under tiden 1 april-15 oktober…”
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Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Lokal ordningsföreskrift § 18
Begäran om ändring i ordningsföreskrifterna i Hylte och Falkenbergs 
kommun, Svenska kyrkan 2019-05-20
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§ 180

Räkenskapssammanställning för 2018 för stiftelser 
understigande 1,5 mkr., KS 2019/239
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna räkenskapssammanställning för år 2018 för nedanstående 
stiftelser.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen överlämnar räkenskapssammanställning samt bilagor 
för godkännande, gällande nedanstående stiftelser där kommunstyrelsen är 
styrelse/förvaltare, stiftelser tillgångar som understiger 1,5 mkr.

- Per Svensson donation 1
- Per Svensson donation 2
- Stiftelsen Sofia Haags donationsfond
- Stiftelsen Britta Gröndells fond
- Stiftelsen Falkenbergs Skolfond
- Stiftelsen Sonja och Nils Wikströms stipendiefond

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att räkenskapssammanställning samt 
bilagor för år 2018 godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-17
Räkenskapssammanställning för bokslutsåret 2018 inklusive bilagor för 
ovannämnda stiftelser. 
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§ 181

Förtydligande av kommunstyrelsens och kultur- fritids- 
och tekniknämndens reglementen avseende 
kollektivtrafik, KS 2019/267
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Förtydliga kommunstyrelsens reglemente § 3 punkt 17 med texten 
”inklusive kollektivtrafik” så att punkten får följande lydelse: ”leda, 
samordna och utveckla kommunens övergripande strategiska arbete med 
samhällsplanering och översiktsplan samt planering av transport- och 
infrastrukturarbete, inklusive kollektivtrafik, och va- infrastruktur”

2. Under förutsättning av att kultur-, fritids- och tekniknämnden fattar ett 
likalydande beslut angående nämndens reglemente, förtydliga kultur-, 
fritids- och tekniknämndens reglemente § 1, stycke 2, punkt 8 med texten 
”operativa” så att punkten får följande lydelse: ”ansvara för operativa frågor 
rörande kollektivtrafik”.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen och kultur-, fritids- och teknikförvaltningen 
har uppmärksammat att det i de nuvarande reglementen inte tillräckligt 
tydligt framgår vilken nämnd som ansvarar för strategiska respektive 
operativa frågor kring kollektivtrafiken. Detta medför att det i olika 
situationer råder osäkerhet om vilken nämnd som ska handlägga ärenden om 
kollektivtrafik. Mot bakgrund av detta är det angeläget att reglementena 
förtydligas.

Motivering av beslut
I nuvarande reglemente för kommunstyrelsen anges att det är 
kommunstyrelsen som ansvarar för att leda, samordna och utveckla 
kommunens övergripande strategiska arbete med bl.a. transport- och 
infrastrukturarbete. Mot bakgrund av kommunstyrelsens befintliga ansvar 
för strategiska frågor, måste det anses som lämpligt att förtydliga att detta 
strategiska ansvar även omfattar strategiska frågor om kollektivtrafik. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsens 
reglemente § 3 punkt 17 kompletteras med ”inklusive kollektivtrafik” och 
därmed få lydelsen: ”leda, samordna och utveckla kommunens övergripande 
strategiska arbete med samhällsplanering och översiktsplan samt planering 
av transport- och infrastrukturarbete, inklusive kollektivtrafik, och va- 
infrastruktur”

Av kultur-, fritids- och tekniknämndens reglemente framgår att nämnden har 
ansvar för frågor rörande kollektivtrafik. För att tydliggöra att detta inte 
omfattar strategiska frågor utan enbart operativa frågor föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kultur-, fritids- och tekniknämndens 
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reglemente § 1 stycke 2 punkt 8 kompletteras med ”operativa” och därmed 
får lydelsen: ”ansvara för operativa frågor rörande kollektivtrafik”

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
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§ 182

Förtydligande av miljö- och hälsoskyddsnämndens 
och socialnämndens reglementen angående 
tobakslagen, KS 2019/269
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Under förutsättning av att miljö- och hälsoskyddsnämnden fattar ett 
likalydande beslut angående nämndens reglemente, ändra miljö- och 
hälsoskyddsnämndens reglemente § 1, under rubriken ”Tillsyn och 
kontroll”, punkt 6, genom att ta bort texten ”att vara tillsynsmyndighet 
för de delar av tobakslagen där statens folkhälsoinstitut svarar för den 
centrala tillsynen och där kommunens uppgifter ej ligger på 
socialnämnden” och istället skriva in texten ”utöva den tillsyn som 
kommunen, enligt tobakslagen (2018:2088), ansvarar för och som avser 
rökfria miljöer”.

2. Under förutsättning av att socialnämnden fattar ett likalydande beslut 
angående nämndens reglemente, ändra socialnämndens reglemente § 1, 
punkt 8 och 9, genom att ta bort texterna ”ansvara för kommunens 
uppgifter ifråga om tillsyn över försäljningsställen och anmälningsplikt 
enligt tobakslagen (1993:581)” och ”ansvar för kommunens uppgifter 
enligt lag om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare” samt 
istället skriva in texten ”ansvara för kommunens uppgifter enligt 
tobakslagen (2018:2088) med undantag för miljö- och 
hälsoskyddsnämndens ansvar för tillsynen över rökfria miljöer”.

Beskrivning av ärendet
Tobakslagen (1993:581) och lagen (2017:425) om elektroniska cigaretter 
och påfyllningsbehållare har under 2019 ersatts av lag (2018:2088) om 
tobak och liknande produkter. Lagens olika delar har börjat gälla vid olika 
tidpunkter och fr.o.m. 1 juli 2019 gäller lagen i sin helhet. Då lagen har en 
annorlunda utformning behöver berörda nämnders reglementen anpassas till 
lagen. 

Motivering av beslut
Det huvudsakliga ansvaret för kommunens uppgifter beträffande tobak och 
elektroniska cigaretter m.m. finns idag hos socialnämnden. Däremot har 
miljö- och hälsoskyddsnämnden haft ett ansvar enligt tobakslagen, dock i 
mer begränsad omfattning. Med anledning av att lag om tobak och liknande 
produkter börjar gälla den 1 juli och att vissa förändringar gjorts, jämfört 
med vad som tidigare gällde, behöver nämndernas reglementen anpassas 
utifrån den nya lagstiftningen. Kommunens uppgifter enligt den nya lagen är 
snarlik de uppgifter som socialnämnden har ansvaret för enligt 
alkohollagen, varför det måste anses lämpligt att ansvaret för 
tillståndsprövning, anmälningsplikt och tillsyn m.m., enligt lag om tobak 
och liknande, åvilar socialnämnden i huvudsak. Däremot harmonierar 
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tillsynen över rökfria miljöer mer med miljö- och hälsoskyddsnämnden 
övriga uppdrag, varför denna del bör överlämnas till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden och därmed undantas från socialnämndens ansvar.  

Kommunstyrelseförvaltningen har, tillsammans med miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen och socialförvaltningen, gått igenom vilka 
förändringar i reglementena som skulle behövas med hänsyn till den 
ändrade lagstiftningen. Mot bakgrund av detta föreslås kommunstyrelsens 
arbetsutskott besluta enligt ovanstående förslag. 

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
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§ 183

Uppföljning av motioner 2019, KS 2019/265
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anteckna till protokollet att rapport över ej redovisade motioner har 
upprättats.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten har upprättat en förteckning över de motioner som ej 
redovisats till kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen ska, enligt 
kommunfullmäktiges arbetsordning, två gånger per år (juni och december) 
redogöra för de motioner som ännu inte beslutats om i kommunfullmäktige. 
För närvarande handläggs 28 motioner.

Rapporten visar motionerna i den ordning de inkommit och anmälts till 
kommunfullmäktige. En kommentar längst ut till höger i rapporten visar 
vilken avdelning/nämnd som ansvarar för handläggningen av motionen.

Det bifogas även en förteckning gällande de motioner som redovisats för 
kommunfullmäktige hittills under 2019. 

10 motioner har redovisats under året.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Rapport ej redovisade motioner juni 2019
Förteckning över redovisade motioner juni 2019
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§ 184

Uppföljning av medborgarförslag 2019, KS 2019/266
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anteckna till protokollet att rapport över ej redovisade medborgarförslag 
har upprättats.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten har upprättat en förteckning över de medborgarförslag som ej 
redovisats till kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen ska, enligt 
kommunfullmäktiges arbetsordning, två gånger per år (juni och december) 
redogöra för de medborgarförslag som ännu inte beslutats om i 
kommunfullmäktige. För närvarande handläggs 27 medborgarförslag.

Rapporten visar medborgarförslagen i den ordning de inkommit och anmälts 
till kommunfullmäktige. En kommentar längst ut till höger i rapporten visar 
vilken avdelning/nämnd som ansvarar för handläggningen av 
medborgarförslaget.

Det bifogas även en förteckning gällande de medborgarförslag som 
redovisats för kommunfullmäktige hittills under 2019. 

10 medborgarförslag har redovisats i år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Rapport ej redovisade medborgarförslag juni 2019
Förteckning över redovisade medborgarförslag juni 2019
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§ 185

Medborgarförslag - Bastu på Bacchusområdet, KS 
2018/536
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Avslå medborgarförslaget, i enlighet yttrandet nedan.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en bastu på 
Bacchusområdet. Sökanden beskriver tacksamhet för iordningställandet av 
badplatser på grönområdet utmed Bacchus väg, men menar att en bastu 
ytterligare skulle förhöja upplevelsen av framförallt vinterbaden. Utökade 
badmöjligheter på området skulle möjliggöra hälsosamma sociala möten för 
såväl närboende som för övriga falkenbergare.

Medborgarförslaget har lämnats till samhällsbyggnadsavdelningen för 
handläggning.

Motivering av beslut
Falkenberg har hav, strand, och bad som ett av sina starkaste varumärken. 
Badkulturen har sedan länge varit stark på västkusten med bland annat fler 
historiska kallbadhus. Äldre kallbadhus finns kvar i Malmö, Varberg, 
Lysekil m.fl. städer. Falkenberg har dock inte haft något allmänt kallbadhus 
sen badhuset vid Lövstaviken stängdes någon gång i mitten av förra seklet. 
En förening med begränsat medlemsantal driver dock sedan länge en mindre 
bastu på Skrea holme, söder om staden. 

Ett kallbadhus förutsätts i det följande vara en anläggning där man kan byta 
om och bada direkt i havet året om samt i de flesta fall även bada bastu. Viss 
form av skydd (vind, insyn) förekommer oftast. Kallbadhus kan utformas 
som en synnerligen enkel anläggning med endast bastu eller som en större 
anläggning med toaletter och duschar, i vissa fall även med personal, 
servering m.m. Kostnaden för såväl anläggning som drift skiljer sig 
naturligtvis avsevärt. Det finns exempel på kallbadhus som helt drivs i 
föreningsform (Skrea holme), som har ett begränsat kommunalt stöd 
(Lysekil) eller som medför ett omfattande samhällsengagemang (Varberg).

Intresset för bad har återkommit starkt med stort intresse för spa-besök av 
hälso- och/eller njutningsskäl. Även intresset för nya kallbadhus har 
återkommit med nybyggda bad ibland annat i Bjärred, i Göteborg, i Viken 
och i Lysekil.

I gällande detaljplan för kv. Strandbaden har byggrätt införts vilken 
möjliggör byggande av en anläggning i anslutning till badbryggans nock. 
Tanken med denna byggrätt har varit att kunna erbjuda en komplettering till 
det utbud som nu finns inom Klitterbadets och inom Hotell Strandbadens 
badanläggningar. Förutsättningarna skulle då vara att kommunen skulle äga 
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sådan anläggning men kostnaderna delas. Inget intresse för att genomföra 
sådant badhus på bryggan föreligger för närvarande.

I samband med planläggning för kv. Bacchus identifierades halvöns stora 
värden och potential som komplement till stranden. Området har på senare 
år kompletterats med fler sittplatser, badstegar m.m. Dessa är uppskattade 
och välbesökta av medborgare från alla delar av Falkenberg. En bastu i 
området, lämpligen längst ut på halvön, skulle starkt bidra till platsens 
attraktivitet och, såsom förslagsställaren skriver, möjliggöra såväl sociala 
möten som hälsoupplevelser. En bastu på fast mark skulle vidare innebära 
avsevärt mindre kostnader för såväl anläggande som drift jämfört med 
möjlig anläggning på badbryggan.

Kultur- och fritidsnämnden föreslår i sitt yttrande över medborgarförslaget 
att detta avslås. 

Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår dock att kommunen bör vara positiv 
till förslaget. Ur ett samhällsbyggnadsperspektiv är lokalisering av ett 
kallbad med bastu till detta område lämplig. Det kan samverka med övriga 
badupplevelser i närområdet (Skrea strand, Klitterbadet, m.m.) och kan 
attrahera till besök från alla stadsdelar. Utökade möjligheter till 
badupplevelser stärker vidare kommunens varumärke och attraktionskraft. 

Kommunfullmäktige föreslås dock i dagsläget avslå medborgarförslaget. 
Vidare behandling av frågan bör avvakta. Under förutsättning att allmänt 
tillgänglig förening bildas för att driva bastu vid Bacchusområdet, och att 
denna återkommer med begäran, föreslås att samhällsbyggnadsavdelningen, 
i samråd med kultur-, fritids- och tekniska förvaltningen, utreder 
förutsättningar för att åt sådan förening upplåta mark för att driva bastu 
inom aktuellt område. Omfattning samt därmed kostnader för anläggande 
bör i samband med detta utredas.

Ekonomi
En bastu i anslutning till befintliga kallbad på Bacchusområdet skulle 
medföra driftskostnader. Förutsättningen för ett genomförande är att 
samtliga driftskostnader bestrids av bildad allmän förening.

Övriga kostnader för anläggning får prövas i budgetarbetet. Kommunen 
förutsätts upplåta mark i området för anläggningen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-16
Medborgarförslag med rubrik Bastu på Bacchusområdet
Yttrande från Kultur- och fritidsnämnden 2018-12-11 §110

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar att avslå medborgarförslaget, i enlighet 
yttrandet nedan.
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Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Marcelle Farjallahs (S) yrkande och finner 
att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar bifalla yrkandet.
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§ 186

Medborgarförslag - Porrfri kommunal miljö, KS 2019/25
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Uppdra åt servicenämnden att utöka befintlig brandvägg med ett 
filter/teknisk lösning som förhindrar trafik med pornografiskt innehåll på 
kommunens nät samt att filtret anpassas så att det inom verksamheter 
med användare under 18 år inte är möjligt överhuvudtaget att komma in 
på sidor med pornografiskt innehåll.

2. Uppdra åt servicenämnden att i samband med införandet ta fram 
riktlinjer för filtret/den tekniska lösningen. 

3. Medborgarförslaget är därmed bifallet i sin helhet. 

Beskrivning av ärendet
Jonny Andersson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen 
ska införa porrfilter i alla sina digitala miljöer som skola, förskola, bibliotek, 
wifi och andra offentliga miljöer samt införa porrfri policy. 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår att medborgarförslagets yrkande är 
behandlat. Nämnden anser att frågan ska ligga på kommunövergripande 
nivå och inte på förvaltningsnivå, så det berör hela kommunen. Frågan 
behöver dock samverkas med berörda förvaltningar. Nämnden har under 
våren 2019 genomfört en större utvärdering beträffande kränkningar, 
trakasserier samt förekomsten av med skolan värderingar oförenligt material 
på elevernas digitala verktyg. Detta har resulterat i en åtgärdsplan i syfte att 
elevernas digitala verktyg inte används för kränkning, mobbing eller för 
hantering av skolans normer oförenligt material.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden föreslår att tillstyrka medborgarför-
slaget om att installera någon typ av porrfilter/teknisk lösning samt att införa 
en porrfri policy. 

Servicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska anses besvarat. 
Nämnden redogör för vilka skydd som finns idag för olaga intrång och 
andra hot mm samt att en utökning av brandvägg och skydd skulle innebära 
en kostnadsökning som fastställs genom upphandling. 

Motivering av beslut
I samband med behandling av en motion ”En kontrollerad och 
värdegrundssäker IT-miljö” förordade barn- och utbildningsnämnden att det 
införs någon form av filter skyndsamt men hänsköt frågan om filtrering av 
kommunala nät till kommunstyrelsen. Mot bakgrund av detta har 
kommunstyrelseförvaltningen inhämtat yttrande från serviceförvaltningen. 
Av den kompletterande informationen, som framtagits i samråd med IT-
avdelningen, framkommer att det, utöver befintlig brandvägg med 
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tillhörande filter, finns möjlighet att utöka filtreringen. Filtreringen innebär 
att om en användare går in på en olämplig sida så kommer en dialogruta upp 
med en text om att man nu går in på en sida vilken anses strida mot 
kommunens policy. Detta för att förhindra att även sidor som felaktigt blivit 
kategoriserade som olämpliga kan användas. Funktionen kan installeras 
direkt och medför ingen extra kostnad vid normalt användande. Funktionen 
kan även förändras så att den stänger ner sidan utan möjlighet att välja. 
Sistnämnda funktion kan anpassas till enskilda verksamheter och t o m 
individer. Inte heller denna förändring av funktionen medför någon extra 
kostnad. IT-chefen har varit i kontakt med barn- och 
utbildningsförvaltningens IT-personal som anser att detta är en bra lösning 
för deras verksamhet. 

Mot bakgrund av den kompletterande informationen från 
serviceförvaltningen föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
medborgarförslaget bifalles i sin helhet på sätt som angetts ovan. 

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-29
Barn- och utbildningsnämnden 2019-04-18, 55
Barn- och utbildningsförvaltningen tjänsteskrivelse 2019-03-21
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-04-18, § 69
Servicenämnden 2019-04-27, 38
Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 2019-05-21
Medborgarförslag 2019-01-11

Yrkande
Marcelle Farjallah (S), Lars Fagerström (L), Anneli Andélen (C) och Ninni 
Gustavsson (M) yrkar bifall till liggande förslag.

Anteckning
Göran Janko (M) och Georgia Ferris (KD) anför att de ställer sig positiva till 
förslaget.
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